
 

Sociaal jaarverslag 2020 ChristenUnie Lelystad 

 
1 

Sociaal jaarverslag ChristenUnie Lelystad 2020 
 

 
Samenstelling ChristenUnie Lelystad 
 
Wethouder en fractie 
De ChristenUnie maakte deel uit van de coalitie met de VVD, InwonersPartij Lelystad, PvdA, D66 en 
SP. Elly van Wageningen was wethouder met in haar portefeuille duurzaamheid, sport, onderwijs en 
gezondheid.  
 
De fractie bestond uit Annemieke Messelink, Jarno Volmer, en Henk Schraa als fractievoorzitter. 
Vanaf maart 2020 ondersteunden Lobke de Roon en Klaas Kooistra de fractie als fractie-assistenten. 
 
In de loop van 2020 verslechterden de verhoudingen binnen de coalitie. Nadat de InwonersPartij had 
aangekondigd zich terug te trekken, zagen ook wethouder Van Wageningen en de fractie van de 
ChristenUnie zich gedwongen uit de coalitie te stappen. Op 12 maart 2020 trok de fractie zich terug 
uit de coalitie en diende Elly van Wageningen haar ontslag in als wethouder. In dezelfde periode brak 
de coronacrisis uit, waardoor het niet mogelijk was een ledenvergadering te beleggen. Leden kregen 
op 23 maart de gelegenheid telefonisch te reageren, maar hier is geen gebruik van gemaakt, 
vermoedelijk omdat betrokken leden direct per mail al op de situatie hadden gereageerd. De 
steunbetuigingen in deze mails waren hartverwarmend voor Elly, de fractie en het bestuur. Door de 
ontstane situatie zijn de politieke verhoudingen gewijzigd in Lelystad.  
 
In de oppositie 
De fractie is uiteraard verdergegaan met het raadswerk. Met Lobke de Roon en Klaas Kooistra als 
fractie-assistenten bestond het team nu uit vijf relatief nieuwe mensen. De fractie moest zich 
herbezinnen op de rol in de oppositie. Een rol in de oppositie heeft als voordeel dat je elke afweging 
kunt maken voor de stad vanuit de christelijk-sociale achtergrond. Voorstellen hoeven niet eerst 
afgestemd te worden met de coalitie. Maar doordat we niet meer in de coalitie zaten, was het 
begrotingsproces - waarbij stevig bezuinigd moest worden - wel heel anders dan de jaren daarvoor. 
Het was logischerwijs moeilijker om hier invloed op uit te oefenen.  
 
Bestuur 
Het bestuur werd gevormd door drie leden. Hildebrand Bijleveld was bestuursvoorzitter, Rinze 
Brouwer penningmeester en Christine van Gaalen secretaris.  
 
Daarnaast is er nog steeds behoefte aan een extra bestuurslid, omdat het huidige bestuur niet 
toekomt aan alle taken die het op zich zou willen nemen. Er zijn pogingen gedaan tot het aantrekken 
van een vierde bestuurslid, bij voorkeur met vaardigheden op het gebied van communicatie en pr. 
Helaas is dat tot nu toe nog steeds niet gelukt. 
 
Het bestuur is geregeld bij de fractievergaderingen aanwezig geweest. Tussentijdse gesprekken met 
de leden van de fractie en de fractie-assistenten hebben plaatsgevonden op 27 mei en 3 juni 2020. Er 
is een goede verstandhouding tussen fractie en bestuur. 
 
Het bestuur werd tevens ondersteund door Ans Slings, die de webredactie en social media beheerde, 
en Charissa Kok-Eikelboom, die de werkbezoeken organiseerde.  
 
Leden 
Op 1 januari 2020 had de ChristenUnie Lelystad 124 leden. Op 1 januari 2021 waren dat er 123.  
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Belangrijke gebeurtenissen 
 
Bestuursvisie: voortgang in de uitvoering 
 
Stappen die zijn gezet bij de uitvoering: 
 
- In de bestuursvisie is samen met de leden vastgesteld dat de ChristenUnie zou streven naar meer 

contact met interculturele kerken in Lelystad. Er is in 2018 door het bestuur contact gelegd met 
een eerste interculturele kerk door middel van een bezoek aan een kerkdienst. In 2019 zijn er 
geen andere kerken bezocht, maar wel twee bijeenkomsten van lokale kerkleiders uit 
interculturele kerken die samenwerken op het gebied van evangelisatie. In februari 2020 is een 
andere interculturele kerk bezocht. Een tweede kerkbezoek ging niet door wegens de 
coronacrisis. Wel is er in 2020 af en toe telefonisch gesproken met contacten uit enkele 
interculturele kerken in Lelystad. 

- In de bestuursvisie werd tevens opgenomen thema-avonden te houden met experts om actuele 
en complexe thema’s uit te diepen. Door de coronacrisis werden bijeenkomsten onmogelijk 
gemaakt en zijn er geen thema-avonden gehouden.  

- Er is geen Algemene Ledenvergadering geweest in 2020. Het sociaal en financieel jaarverslag 
werden per mail voorgelegd aan de leden. Na enkele kleine aanpassingen werden ze op 4 juli 
vastgesteld. 

- Op 5 januari 2021 vond een Algemene Ledenvergadering plaats. De bestuursvoorzitter hield een 
inleidend interview met Henk Bakker, een theoloog die woont in Lelystad en onlangs een nieuw 
boek heeft gepubliceerd met de titel “Jezus”. Daarna werden o.a. de voorbereidingen van de 
gemeenteraadsverkiezingen 2022 besproken. Zie hieronder. 

- De achterban is geregeld per mail en via social media op de hoogte gehouden van belangrijke 
politieke ontwikkelingen. Dit gebeurde onder meer in maart naar aanleiding van de breuk met de 
coalitie, in juni een reflectie op de politieke situatie in Lelystad, en in december een reactie op 
het concept verkiezingsprogramma van de Tweede Kamer. 

- In de bestuursvisie werd tevens ten doel gesteld aan te sluiten bij “positieve bewegingen in 
Lelystad.” Door de coronacrisis zijn er geen werkbezoeken afgelegd. 

- Er is een amendement ingediend op het concept verkiezingsprogramma van de Tweede Kamer 
waarin wordt gepleit voor opening van Lelystad Airport. Niet alle leden zijn hier voorstander van, 
maar het bestuur en de fractie staan unaniem achter de opening. 

 
Voorbereidingen gemeenteraadsverkiezingen 2022 
In de tweede helft van 2020 is het bestuur begonnen met de voorbereidingen van de 
gemeenteraadsverkiezingen van 2022. Op de Algemene Ledenvergadering van 5 januari 2021 is 
gesproken en gestemd over de volgende zaken: 

 Voorstel betreffende de profielschets van de fractie en de overige profielschetsen 

 Voorstel tot totstandkoming van het verkiezingsprogramma 

 Voorstel voor de samenstelling van en opdracht aan de selectiecommissie. 
Tevens werd Simon Compagnie benoemd tot vertrouwenspersoon voor de selectiecommissie en 
verkiezingsprogrammacommissie. 
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Vanuit de fractie ChristenUnie Lelystad 
 
In de raad is door onze inzet het volgende gerealiseerd: 
- Het sportsteunpunt bestaat nog door onze inzet. Het sportsteunpunt is er om sportverenigingen 

te ondersteunen die het lastig hebben vanwege gebrek aan vrijwilligers of geld. 
- We hebben een belangrijke stap gezet in een eerlijkere manier van belasting heffen voor de 

agrariërs en de ondernemers op Noordersluis. Het gaat hier om mensen met een bedrijfspand en 
woongedeelte. Doordat Lelystad een andere manier van belasting heffen had dan de meeste 
andere gemeenten in Nederland, is er een groot financieel nadeel ontstaan voor deze mensen. 
Door de manier van belasting heffen in te richten op dezelfde wijze als van bijna alle gemeenten 
in Nederland, vervalt dit nadeel. 

- Een lastig onderdeel waren de bezuinigingen op de preventieve jeugdhulp en mantelzorg. Hier is 
voor miljoenen op bezuinigd. Als ChristenUnie hebben we hier tegen gestemd. Bezuinigingen op 
de zorg waren nodig, maar dit ging ons te ver. Op papier worden bezuinigingen wel gehaald, 
maar we missen dus concreet iets. Allereerst onze waardering vanuit de gemeente voor de 
mantelzorger. Daarnaast hebben we minder preventieve activiteiten. Dat leidt ertoe dat we 
mensen minder snel in beeld hebben en een grotere zorgvraag in een vroeg stadium kunnen 
voorkomen. Zo halen we dus op papier de bezuinigingen wel, maar de rekening komt later. Op 
de eerste plaats voor de mensen die hierdoor in grotere moeilijkheden komen en op de tweede 
plaats van de dure zorg die bij de gemeente terecht komt.  

 
Andere successen: 
- In het najaar constateerden we het volgende. Het ziekenhuis van Lelystad was verdwenen, de 

ChristenUnie sprak zich landelijk nogmaals uit tegen Lelystad Airport en er bleef vanuit het Rijk te 
weinig geld naar de gemeentes stromen. Dat laatste punt houdt in dat het Rijk de laatste jaren 
tientallen taken heeft doorgeschoven naar de gemeente met te weinig of helemaal geen geld. En 
dat kosten die taken wel. Toen we de balans opmaakten, misten we het verhaal vanuit de 
landelijke ChristenUnie voor Lelystad. Daarover hebben we een gesprek gehad met 3 leden van 
onze Tweede Kamerfractie. Dat heeft concreet geresulteerd in een toevoeging aan het landelijke 
verkiezingsprogramma dat als Lelystad Airport niet door gaat, Lelystad daarvoor royaal 
gecompenseerd dient te worden.  

- Tot slot is er vanuit Lelystad een initiatief gestart voor een herbezinning op de IC’s en de 
verspreiding daarvan in Nederland. We willen graag meer IC’s en beter verspreid. Daardoor 
hopen we dat Lelystad in beeld komt om op de langere termijn weer een volwaardig ziekenhuis 
te krijgen.  

 
Corona 
En natuurlijk deed de coronacrisis haar intrede in 2020. Dat kwam er voor de stad op neer dat velen 
het moeilijk kregen. Enerzijds denkend aan ondernemers in het Stadshart en/of in de horeca, en de 
mensen die thuis vereenzaamden. En dan bleek de rol van de gemeente helaas beperkt. Zo zijn 
bijvoorbeeld de meeste regelingen voor ondernemers vanuit het Rijk georganiseerd. Een gemeente is 
niet in staat om royaal de eigen ondernemers te compenseren.  
Anderzijds veranderde de praktijk. Van levendige debatten in de raadszaal met soms volle tribunes, 
gingen we helaas over naar digitaal vergaderen. Dat vergde veel discipline en het debat verstomde.  
Al viel dit alles in het niet bij het leed dat de mensen in de stad hebben ervaren door de coronacrisis. 
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Toekomst 
Het jaar 2021 zal deels in het teken staan van de voorbereidingen voor de 
gemeenteraadsverkiezingen 2022. Er zal worden gewerkt aan een goed verkiezingsprogramma en 
een sterke kandidatenlijst. 
 
Uiteraard wil het bestuur de uitvoering van de ontwikkelde bestuursvisie blijven voortzetten. 
Inmiddels is er toch weer een bezoek aan een interculturele kerk afgelegd, wat leidde tot goede 
contacten.  
In februari 2021 hebben de leden een presentje en handgeschreven kaart gekregen, die persoonlijk 
aan huis werden aangeboden. Een speerpunt dit jaar zal zijn om te werken aan goede contacten met 
onze leden in Lelystad.  
 


